
 

 

 
 

 

Geacht bestuur, 

 

Op 10 mei jl. schreef u een brief aan de gemeenteraad en het college van burgemeester 

en wethouders over de toenemende overlast van vissers die u in de wijk ervaart. Ook 

uitte u zorgen over de ontwikkelingen in recreatiegebied De Heide, vooral wat betreft de 

vuurplaats en de eventuele komst van horeca. Dank voor het delen van uw zorgen, in 

deze brief beantwoorden wij uw vragen, zorgen en oproep voor handhaving. 

 

Overlast vissers 

We vinden het vervelend dat u de overlast ervaart die u in uw brief omschrijft. Een 

situatie waarin vissers rustig kunnen vissen én u als bewoners prettig kunt wonen is voor 

ons het uitgangspunt waar we graag met alle betrokkenen aan willen werken.  

 

Politie, BOA’s, Sportvisserij Fryslân, Hengelsportvereniging Heerenveen (HSV) en 

gemeente proberen te werken aan een leef- en werkbare situatie voor bewoners, 

recreanten en vissers. Gedurende de coronaperiode is er veelvuldig contact geweest 

tussen bewoners en bovenstaande partijen gezien de grote drukte van vissers die toen 

ontstond. Destijds zijn ook afspraken gemaakt over een aanpak: 

 

- Leden van de sportvisserij en HSV aanschrijven per mail over de overlast en 

houden aan de huisregels; 

- Toezicht en handhaving vanuit HSV en Sportvisserij Fryslân; 

- Politie ziet toe op de naleving van de regels die gelden voor vissers en de lokale 

Algemene Plaatselijke Verordening (APV-reglementen); 

- BOA’s zien toe op de naleving van de APV (geluid, afval e.d.). 

 

De afspraken uit de coronaperiode zijn nog steeds van kracht. Afgelopen periode is er 

inzet van politie en BOA’s in het gebied geweest om toe te zien op naleving van de 

regels, waarbij er ook streng wordt toegezien op geluidsoverlast en afval. Deze 

boodschap wordt ook meegegeven aan hen. Wel is en blijft het van belang om overlast 

van vissers te melden zodat hierop geacteerd kan worden. Bij de politie zijn in 2023 (tot 

nu toe) twee meldingen gedaan van overlast van vissers. Sportvisserij Fryslân heeft 

meer inzet op het gebied gepleegd en daarbij één overtreding geconstateerd en hierop 

gehandhaafd. 
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Nu gewerkt wordt aan het recreatiegebied de Heide, project De Heide onder de Loep, is 

ook sportvisserij weer nadrukkelijk meegenomen in het integrale ontwerp. We zijn blij 

dat we (het bestuur van) de VvE ook meermaals hebben mogen verwelkomen op 

bijeenkomsten over het project. Hier hebben contacten plaatsgevonden tussen de VvE en 

de vertegenwoordigers van de visserijorganisaties. 

 

Sportvisserij Fryslân en HSV zijn twee organisaties die in onze optiek onmisbaar zijn om 

een goede en leefbare situatie tussen bewoners en vissers te creeëren. Deze partijen 

hebben ook aangegeven hierin een rol te willen spelen en welwillend te zijn. Juridisch 

gezien hebben zij die ook, aangezien zij de visrechten binnen de gemeente Heerenveen 

beheren en ook bevoegd zijn om te handhaven. Gemeentelijke BOA’s zijn dat niet.  

 

BOA’s zijn uiteraard wel bevoegd om te handhaven op leefbaarheid, bijvoorbeeld afval en 

geluidsoverlast op basis van de APV Heerenveen. Als zij in het gebied zijn, zullen zij dat 

ook doen. We vinden het vervelend te horen dat meldingen bij de politie niet adequaat 

worden opgevolgd. We gaan hierover het gesprek met hen aan. Hierbij doen we ook de 

oproep aan bewoners om te blijven melden. Zoals eerder beschreven zijn er weinig 

meldingen bij de politie bekend.  

 

Een structurele aanwezigheid van politie en boa’s, ook in de avonduren, is niet haalbaar. 

Bovenstaande partijen proberen zo veel als mogelijk het recreatiegebied en de woonwijk 

mee te nemen in hun surveillance en te acteren op meldingen. Dat moeten zij doen 

binnen de beschikbare capaciteit. We beseffen ons dat de mate van handhaving die er is, 

waarschijnlijk minder is dan u graag zou zien.    

 

De eerste stap is wat ons betreft het faciliteren van gesprekken tussen Sportvisserij 

Fryslân, HSV en uw bestuur, zoals we dat eerder ook aangeboden hebben. De 

gesprekken zoals die eerder plaatsvonden bij de bijeenkomsten over het recreatiegebied 

werden ook zeer gewaardeerd door Sportvisserij Fryslân, HSV en individuele vissers. 

 

Vanuit dit punt kunnen beide partijen gericht afspraken gaan maken over het melden van 

overlast, het handhaven hierop, ook op veelplegers die bij hen reeds in beeld zijn. Hierbij 

kan nog extra voorzien worden in bewustwording richting vissers over gedrag en 

houding, door middel van bebording en communicatie. 

 

Er wordt op dit moment al gewerkt aan bebording om (gedrags)regels kenbaar te maken 

op plekken in de wijk waar overlast ervaren wordt. Wij nemen contact met u op om de 

gesprekken met de visserijorganisaties op te starten. 

 

Ontwikkelingen recreatiegebied 

Vuurplaats 

U en andere omwonden hebben de zorgen over de vuurplaats met ons gedeeld. We 

begrijpen deze zorgen. Nu wordt er bij tijd en wijle her en der in het natuurgebied vuur 

gestookt. Met name in het moerasgebied, waar veel groen aanwezig is. Dit kan 

brandgevaar opleveren, zeker in droge en warme tijden.  

 

Daarom is het advies aan de raad om te kijken of we een vuurplaats op het strand 

kunnen reguleren. Op deze locatie is het stoken minder riskant. We vinden dit een lastig 

dilemma. Een eventuele regulatie kan inderdaad stimulerend werken en wellicht meer 

(geluids)overlast opleveren. Deze afweging hebben wij daarom ook gedeeld met de 

gemeenteraad. Zodat zij dit mee kunnen nemen in hun afweging tijdens de 

raadsvergadering van 25 mei. 

 

Horeca 

De vrees voor overlast van horeca is een van de redenen geweest om hier gedegen 

onderzoek naar te doen. Het is niet de intentie van het college om hier een grootschalige 



 

3 

horeca toe te staan. Het onderzoek richt zich op de wenselijkheid, inpasbaarheid en de 

haalbaarheid van een kleinschalige horecagelegenheid. Het college ziet voordelen in een 

dergelijke voorziening op De Heide met name als het gaat om sociale controle, maar ook 

bijvoorbeeld gecombineerd met sanitaire voorzieningen die het gehele jaar open kunnen 

zijn in tegenstelling tot de toiletten nu. 

 

Uit de consultatieronde in aanloop naar het plan voor de Heide werd meermalen de 

behoefte voor (kleinschalige) horeca uitgesproken. Er zijn de afgelopen zomers al 

meerdere pilots en initiatieven geweest rondom horeca en activiteiten, zoals de 

foodtrucks. Dit heeft positieve reacties opgeleverd, maar soms ook kanttekeningen.  

 

Ook zijn we in de afgelopen jaren diverse malen benaderd door (horeca-)ondernemers 

die informeerden naar de permanente mogelijkheden in het gebied. Dat is hangende 

deze ontwikkelingen steeds geparkeerd.  

 

Het onderzoek is vorige week gestart met een aantal gesprekken in en rond het gebied 

met stakeholders, waaronder het bestuur van de VvE. Het college ziet nu geen aanleiding 

om bij voorbaat restricties op te nemen. De raad zal de resultaten van het onderzoek 

ontvangen om op basis daarvan over een eventuele verdere uitwerking te kunnen 

oordelen. 
 
Bel gerust als u vragen heeft 
Wij blijven graag met u in gesprek over de ontwikkelingen rond de Heide en andere 
zaken waar u zich als VvE mee bezighoudt. Heeft u vragen over deze brief? Neem dan 
contact op met Arend Toering door te bellen naar 0513 617 411 of 06 48 45 77 20. 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
burgemeester en wethouders van Heerenveen. 
De gemeentesecretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
Jeroen van Leeuwestijn  Tjeerd van der Zwan 
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